
Algemene beschouwing CDA Harlingen 2019 
 
Harlingen, 30 oktober 2019 
 
Geachte raad, Geacht college, 
 
Nadat we vorig jaar veel uitgangspunten hebben vastgesteld voor zowel 2019 als de meerjarenraming, kunnen 
we concluderen dat er voor de begroting van 2020 ruimte is voor nog meer nieuwe beleidswensen. We moeten 
ons terdege realiseren dat we alert moeten zijn op de ontwikkelingen op het sociaal domein. Het CDA wil nog 
een aantal standpunten belichten:   
 
Over de huisvesting van de ambtelijke organisatie zijn we duidelijk: het CDA zet in op bestaande gebouwen. 
Nieuwbouw is volgens ons kapitaalvernietiging en huisvesting zal moeten aansluiten op de omvang en grootte 
van de gemeente. Een compacte organisatie vraagt om een andere aanpak waarbij College en ambtenaren op 
dezelfde locatie werkzaam moeten zijn. Voor de groenvoorziening zal er een centralere plek gevonden moeten 
worden. Vorig jaar heeft het CDA aandacht gevraagd voor het personeel. Het verzuim neemt toe, dit vinden wij 
verontrustend en verdient opnieuw de nodige aandacht! We blijven als kleine zelfstandige en samenwerkende 
gemeente daarin kwetsbaar. Het centraliseren van de huisvesting en het efficiënter werken zal ook naar ons 
idee een positief effect hebben op het ziekteverzuim.  
  
Na het jaarlijkse overleg met de beide dorpsbelangen, blijkt dat het vrachtverkeer dat de haven van Harlingen 
moet bezoeken (ondanks de verkeersborden) toch regelmatig verkeerd rijdt en zorgt voor onwenselijke 
situaties. Dit punt staat wat het CDA betreft onterecht op de restlijst en moet nu wachten omdat er nu helaas 
geen geld voor is. Wanneer er na een grondtransactie op Oostpoort of Industriehaven geld vrijkomt door een 
begrotingswijzing, zien wij het te herbestemmen geld graag terug voor bedrijfsnummering van de bedrijven op 
de industriehaven. 
 
Actieplan economie: Het wekt onze nieuwsgierigheid! Na het zoveelste onderzoek, komt er nu dan toch 
eindelijk schot in. Er staat echter het onderzoeken en opstellen, het uitvoeren ervan wordt niet genoemd. 
Kijkend naar de leegstand in de binnenstad, zou het CDA het spare space programma weer van harte 
aanbevelen. Een testlocatie voor nieuw ondernemerschap. Het CDA zou graag nog meer ambitie zien van het 
college naar de werkgelegenheid in de zorg. 
 
Harlingen heeft een rijke sportcultuur, zowel binnen- als buitensporten worden veel uitgeoefend door jong en 
oud, in verenigingsverband en ook individueel. Het CDA vindt sport en het sociale gebeuren rondom het 
verenigingsleven één van de belangrijkste motoren van onze samenleving; het draagt bij aan de fysieke en 
mentale gezondheid van de samenleving. Het CDA vraagt ook aandacht voor sporten voor mensen met een 
lichamelijke en/of geestelijke handicap. Ook voor deze groep is sport belangrijk en kan sporten in 
groepsverband en het verenigingsleven bijdragen aan hun ontwikkeling en plaats in de maatschappij. Bezoek 
van minder validen aan een sportvereniging of sportaccommodatie moet goed toegankelijk zijn, waar nodig 
dienen de accommodaties hierop te worden aangepast. 
 
Wij willen het niveau van onze sportvoorzieningen vasthouden en waar nodig verhogen. Het is van belang om 
een goede balans te vinden en te behouden tussen binnen- en buitensporten. Uit beide categorieën zijn 
signalen dat de voorzieningen qua niveau en capaciteit niet geheel op orde zijn. Het CDA zal nimmer voor 
bezuiniging zijn op sport, in welke vorm dan ook. Het CDA dringt er daarom op aan om direct na het vaststellen 
van de begroting al met het onderzoek naar de accommodaties te beginnen. Om in de verre toekomst het 
niveau van sportaccommodaties in de gemeente Harlingen op niveau te hebben en houden streeft het CDA 
naar een Strategisch huisvestingsplan sport, waarbij structureel geld wordt gereserveerd voor nieuwbouw.  
 
Toerisme heeft een belangrijke rol in de lokale economie. De ontwikkelingen op de Willemshaven hebben nu al 
een positief effect, dit zal alleen nog maar toenemen. Het CDA ziet graag dat er een koppeling komt tussen de 
monumentale binnenstad, Willemshaven en het Westerzeedijkgebied. De verschillende kernen moeten elkaar 
versterken. De Waddenpromenade kan hier ook een uitnodigende rol in vervullen, dit is een gebied wat door 
veel mensen wordt aangedaan maar niet met het doel om Harlingen te bezoeken. Dit is een kans, niet de 
gemakkelijkste maar wel een uitdagende! Hier zijn wij ons heel goed van bewust. Het CDA ziet wel graag dat 
toerisme in Harlingen “exclusief” blijft. Geen Volendamse en Giethoornse praktijken. 
 
Verder ziet het CDA graag een goede ontwikkeling op het gebied van recreatie voor zowel toeristen als de 
lokale bevolking! Wij vertrouwen erop dat de ontwikkeling van het westerzeedijkgebied hieraan bijdraagt. Het 
CDA ziet in de uitvoering van de toeristische visie graag een aanlegsteiger op de Noorderpier voor Zonnepont 
de Jonge Seun, een veel gehoorde wens van veel passagiers.   
 



Het milieu gaat ons aan het hart. Als CDA willen we de wereld beter en schoner doorgeven aan onze kinderen, 
dat noemen wij rentmeesterschap. Maar hoe vind je een gezonde balans tussen de klimaatontkenners en het 
doorslaan; het zogenaamde ecorexia. Bewaak je EIGEN duurzaamheid. Doe wat jij kan doen en wees daar trots 
op. Een duurzame wereld bereik je niet met een bestraffende houding, maar vanuit zorg en liefde voor elkaar 
én voor jezelf. Simpel, toch? 
 
Verslaving is een grote bedreiging voor de volksgezondheid in het algemeen. De maatschappelijke gevolgen zijn 
overlast, geweld, diefstal, verkeersongevallen en ziekteverzuim om maar wat op te noemen. We moeten 
daarom alles wat in onze mogelijkheden ligt doen om verslaving te voorkomen, te signaleren en terug te 
dringen.  
 
De omgevingswet zal deze en komende raadsperiode de nodige aandacht vragen van raad, college en 
ambtenaren. Daarnaast hebben we ook een ambitieuze energieopdracht. Bij duurzame energieopwekking zal 
eerst de infrastructuur op orde moeten zijn, waar vroegtijdig mee begonnen moet worden. Anders hebben al 
die mooie plannen geen enkele zin. Belangrijk hierin is volgens het CDA, het afstemmen en samenwerken met 
ons bedrijfsleven en onze buurgemeentes. 
 
Opnieuw vragen we aandacht voor verkoop van woningen in de binnenstad voor recreatieve doeleinden. Twee 
op de drie woningen die verkocht worden is niet voor permanente bewoning. College, het is tijd voor beleid!  
 
Het college heeft de plicht om de raad actief te informeren over verbonden partijen. Alleen dan kan de raad 
haar kader stellende en controlerende rol goed vervullen. Het CDA is van mening dat het opzoeken van de 
verbonden gemeenteraden, de sleutel is voor het creëren van een maatschappelijke meerwaarde. 
 
Het CDA kan instemmen met de begroting. 
CDA - Goed voor elkaar! 

 


